



**RODIN, Auguste**

Paris 1840 - Meudon, Hauts-de-Seine 1917

*Pleureuse, masque sans cheveux*

*Crying Women, Mask without Hair [Museum's Title:  
Mask of a Crying Girl Dishevelled]*

modeled c. 1885-1890?

bronze on marble base

mask

6 x 4 x 2 1/2 in.

Acc. No.: 1950.56

Credit Line: Gift of Alma de Bretteville Spreckels

Photo credit: Fine Arts Museums of San Francisco

© Artist :

**[San Francisco, California, Fine Arts Museums of San Francisco, Legion of Honor](#)**

**[legionofhonor.famsf.org](http://legionofhonor.famsf.org)**

---

**Provenance**

- before 1949, Jean Scot Frickelton [archives, Musée Rodin, Paris]
- before 1949, Eugène Rudier [archives, Musée Rodin, Paris]
- 1949, October, Alma de Bretteville Spreckels [archives, Musée Rodin, Paris]
- 1950, Gift of Alma de Bretteville Spreckels

**Bibliography**

- Museum's website, 8 March 2012

2007 Le Normand-Romain (français)

Antoinette Le Normand-Romain, avec la collaboration d'Hélène Marraud et Diane Tytgat, introductions par Dr. Ruth Butler et Mr. Régis Cusinberche, Rodin et le bronze. Catalogue des œuvres conservées au musée Rodin, 2 volumes, Paris, Musée Rodin / Editions de la Réunion des musées nationaux, 2007, vol. 2, pp. 596-598, Pleureuse, masque sans cheveux, avant 1889, cet exemplaire est cité p.597 : "[fig.3]: San Francisco, California Palace of the Legion of Honor [...] bronze (H. 15,3 ; L.10,2 ; Pr. 6,4 cm; signé A. Rodin n°1; acq. de Rudier par Mrs Spreckels, 1949, pour don au musée)"

2007 Le Normand-Romain (English)

Antoinette Le Normand-Romain, with the collaboration of Hélène Marraud and Diane Tytgat, introductions by Dr. Ruth Butler and Mr. Régis Cusinberche, The Bronzes of Rodin. Catalogue of works in the Musée Rodin, 2 volumes, English version, Paris, Musée Rodin / Editions de la Réunion des musées nationaux, 2007, vol. 2, pp. 596-598, Crying Women, Mask without hair, before 1889, this copy is mentioned p.597: "[fig.3]: San Francisco, California Palace of the Legion of Honor, bronze (15,3 x 10,2 x 6,4 cm; signed A. Rodin No.1; acq. from Rudier by Mrs Spreckels, 1949, and given to the museum)"

---